
Mødenotat 
Afholdt: onsdag d. 17. maj 2023 kl. 15:00-17:00 på Stevning skole (Svenstrup arkiv) 
Deltagere:  
Egen: Birgit, Inga 
Gråsten: Marianne 
Ulkebøl: Helene 
Kegnæs: Conni 
Svenstrup: John, Karin 
Nordborg: Jens 
  

1. Erfaringer med det nye digitale modul til elektroniske arkivalier? 
Det nye digitalmodul er mest henvendt til større arkiver, ingen af deltagende arkiver er med! 
Forespørgsler der også er kommet til, er en rigtig god indbygget modul, der er med til at 
fastholde kommunikationen omkring forespørgsler på arkiverne, såvel skriftlige som mundtlige. 
Kegnæs, Gråsten anvender ”forespørgsler” d.d. 

2. Arkibas situationen գդե (fortsat laaannnge svar tider)? 
Fremsendt skrivelse d. 15/5, ingen svar modtaget d.d. Dog er der blevet oplistet problem 
omfang fra d. 16/5 på Arkibas startsiden. 
Ikke alle har lige store problemer hermed, finder evt. noget andet ind imellem. Egen: mandage 
18-21 er tilfredse. Gråsten 19-21 OK, acceptable 14-16, samt 16-18. Holm OK onsdage 13-15. 
Kegnæs 10-12 ligeså Svenstrup. Nordborg ons- fre. 10-14 ofte ikke OK. 
Der kunne ikke opnås enighed omkring fælles henvendelse til Arkibas om de utilfredsstillende 
svartider. Punktet tages op på næste møde i oktober, hvorefter der tages stilling til 
fremsendelse ”klagepunkter” der efterhånden har varet i 1½år. 
 

3. Tekst kommer ikke altid med når der oprettes, ref. Billede? 
Det egentlige problem var glemt, tages op igen. 
 

4. Bemærkninger om Arkibas, bordet rundt. 
Egen: har haft stor glæde af at gennemgå Arkibas indtastninger via skærm i fællesskab! 
Gråsten:Laver morgenbord i forbindelse med On-line kurser. Arbejder med forespørgsel 
system. Har fået ca. 70 henvendelser i forbindelse med efterlysning af ukendte billeder. Har 
fået storskærm der kan flyttes rundt. ca. 14 frivillige i arkivet. 
Holm: Startet med Arkibas for 2 år siden, er startet helt forfra, tidligere arbejdet i Excel. 
Ulkebøl: Konfirmationsbilleder må betragtes som en kulturbegivenhed, skolefoto der er mere 
end 20 år ligeså. 
Svenstrup: Digitaliserer video. 
Nordborg: vi har modtaget alle materialer fra Oksbøl arkiv, skal efterfølgende indtastes i 
Arkibas 
 

5. Statusopgaverne hos Arkibas. 
Vi har udeladt opfølgning, grundet problemerne med svartider. 
 

6. Evt. 
ARKIBAS gruppe for SKLA opdateres. Næste møde d. 4. oktober kl. 15:00. 

 
d. 24-5-2023. Jens Ravnsbæk 

 


